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Teatr

Beynəlxalq həyat

O, “Viy” və “Müfəttiş” (N.Qoqol), musiqisi S.Ələsgərova, librettosu Şixəli 
Gurbanova məxsus “Milyonçunun dilənçi oğlu” musiqili komediyası, “Xanuma” 
(A.Saqareli), “Müsyo Jordan və Dərviş Məstəli Şah” (M.F.Axundzadə), “Şah və 
Şair, yaxud Səni sevənlər hamı burdadır...” (Kamal Abdulla) kimi əsərlərə səhnə 
həyatı verib. Bunlardan savayı, müqavilə ilə bir neçə xarici ölkənin teatrında 
rejissor işləyib. Azərbaycan Dövlət Yuğ Teatrının baş rejissoru Mikayıl Mikayılov 
“XQ”nin suallarını cavablandırır. 

 ikayıl m əllim   il Yu  D lət 
eatrında həm re iss r  həm də akty r 

kimi əaliyyət stərmisiniz. ci 
ildə isə ba  re iss r təyin edildiniz. 
Buna ədər z n zə mən ba  re is
s r lsaydım nələri edərdim  sualını 

ermi dinizmi  
– Yuğ Teatrı mənə evim qədər doğ-

madır. 1990-cı illərin əvvəllərində anam 
Sonaxanım Mikayılova bu teatrda çalı-
şırdı və mən bütün tamaşaların məşqlə-
rində iştirak edirdim. Yəni, deyə bilərəm 
ki, teatrın divarları arasında böyümüşəm. 
Hərdən Vaqif İbrahimoğlunun “dərslər”in-
də də otururdum. Bəlkə o vaxt Vaqif 
müəllimin ağlına da gəlməzdi ki, bu də-
cəl uşaq nə vaxtsa onun yaratdığı teatrın 
baş rejissoru olacaq. Mənə zınqrov ver-
mişdi, məşqarası antraktlarda səhnənin 
ortasından keçib zınqrovu çalırdım. Tale 
elə gətirdi ki, indi onun sənət missiyası-
nı davam etdirirəm. Heç ağlıma da gəl-
məzdi  Təyinatım da gözlənilməz oldu. 
Yuğ Teatrında yetərincə yaradıcı poten-
sial var, Vaqif İbrahimoğlunun yetirmələri 
çoxdur. Mən daha çox müstəqil rejissor 
kimi fəaliyyət göstərirdim, Azərbaycan-
dan başqa xarici ölkələrə tamaşa qurma-
ğa dəvət olunurdum. 

İndi teatr çətin dönəmini yaşayır, 8 ildir 
binasız qalmışıq. Bu səbəbdən yaradıcı 
proses istədiyimiz kimi getmir, çətinliklər 
var. Yüksək potensiala malik kollektiv ba-
cardığını deyil, mövcud şəraitdə mümkün 
olanı edir. Buna baxmayaraq, teatr yaşa-
yır, yaradıcı iş davam edir, yeni layihələrə 
hazırlaşırıq. Bu yaxınlarda keçiriləcək 
dramaturgiya festivalının təşkilatçıların-
dan biriyik. Vaqif İbrahimoğlu Yuğ Teatrını 
yaradıcı platformaya çevirmişdi, həmin 
ənənə davam edir. Gənclərin bu teatrda 
özlərini sınamaları üçün imkan yaradılır. 
Planlarımız çoxdur. Teatrımızın bina prob-
leminin həlli yönündə iş gedir.   

 Dediniz ki  teatra daha  ba lı
sınız  amma kin  re iss rlu u ak ltə
sini bitirmisinz

– Açığı, teatr və kino həyatımda eyni 
məna kəsb edir. Teatrda artıq müəyyən 
təcrübə keçmişdim, kinonu da öyrənmək 
üçün məhz o fakültəni seçdim. Xoreoq-
rafiya məktəbini də bitirmişəm, ilk iş ye-
rim Pantomim Teatrı olub. Teatr, kino və 
xoreoqrafiya hər üçü mənim sahəmdir. 
Kinorejissor kimi dörd qısametrajlı bədii 
film çəkmişəm. “Xarqo” filmi Əhmədiyyə 
Cəbrayılovdan bəhs edir. Aprel döyüşləri 

ilə bağlı filmim də var. 
 iz həm də Rusiya  aza ıstan 

ə rc stan teatrlarında m a ilə ilə 
tama alar hazırlamısınız. əlin  teatr
ları Azərbaycan səhnəsi ilə m ayisə 
edək

– Oxşarlıq da var, xırda fərqlər də. 
Elə ciddi fərq yoxdur. Ən böyük oxşarlıq 
bizdə də, orada da intriqaların eyniliyidir. 
Bir məsələ var ki, Avropa teatrında bir 
tamaşanı bir aya ərsəyə gətirə bilərsən. 
Yəni, buna şərait, imkan var. Bizdə isə bu 
sürətlə işləmək çətindir. Yenə Qazaxısta-
na dəvət olunmuşam. Bu, orada hazırla-
yacağım altıncı tamaşam olacaq.   

  il ə əl Vladimir limin e
deya. ek ensiya  əsərini səh
nələ dirmisiniz. Ap kri ik anrda lan 
tama ada ananız  Əməkdar artist 
na anım ikayıl a da r l alıb. O ulla 
ana necə dil tapdı

– ox maraqlı idi. Niyə bu əsərə mü-
raciət etdim  ünki bu əsər post-drama-
tik üslubda yazılıb, Yuğ Teatrının poeti-
kasına yaxın dildədir. Həm də Medeyanı 
oynamaq anamın arzusu idi. Əsər bu 
cümlə ilə başlayır “Ömür boyu Medeya-
nı oynamaq arzusunda olmuşam”. Pye-
si oxuyanda anamın arzusu və o cümlə 
məni bu tamaşanı qoymağa sövq etdi. 
Qəribədir ki, əsər “Yenə Medeyanı oyna-
ya bilmədim” cümləsi ilə bitir. 

Tamaşada iki əsas obraz var, əhva-
lat da onların ətrafında baş veirir. İkinci 
obrazı Əməkdar artist Gülzar Qurbanova 
canlandırır. Məşqlər teatrda qurtarmırdı, 
bəzən evdə də davam edirdi. Ana-ba-
la müzakirələr aparırdıq. Bir də gördün 
anamla fikirlərimiz haçalandı, evdəkilər 
də istər-istəməz işin içində olurdular. 
Yenə Sona xanımın iştirakı ilə yeni ta-

maşa üzərində işləyirik. Türk dramaturqu 
Toyqun Orbayın “21:15 qatarı” əsərini ta-
maşaya hazırlayıram. İki heyətlə işləyirik. 
Birinci heyətdə Xalq artisti Məmmədsəfa 
Qasımov, Əməkdar artistlər Gülzar Qur-
banova, Sonaxanım Mikayılova və Fər-
had İsrafilov oynayacaqlar. İkinci heyət 
gənclərdən ibarətdir. Məşqləri bir yerdə 

edirik, sənətkarlarla məşq prosesi gənc-
lər üçün məktəbdir. Bu əsər Azərbaycan 
teatrlarının səhnəsində fərqli quruluşlar-
da oynanılıb. Bizim öz yanaşmamız, ra-
kursumuz ayrıdır. Paralel olaraq bir rumin 
əsəri üzərində də işləyirik.    

 Va i  İbrahim lunun yetirməsi 
lma ın hansı zəllikləri ar  

– Əlbəttə, kömək edir, çünki sənin 
keçdiyin məktəb var. Hər bir teatr kimi, 
yaradıcı insanın da ustadı, məktəbi olma-
lıdır. Özülsüz bina olmaz. Ayrı-ayrı mək-
təblərdə yetişə bilərik, amma hamımız 
Azərbaycan teatrının tərkib hissəsiyik. 
Mənim üçün Azərbaycan teatrı anlayışı 
var. Bəlkə də indi bizim teatr aləmində nə 
baş verdiyini tam anlamırıq. Amma gələ-
cəkdə teatrşünaslar bunları yazacaqlar. 
Yuğ Teatrının yaranması, yeni və fərqli es-
tetikada fəaliyyət göstərməsi mədəniyyə-
timizin tarixidir. Azərbaycanda bu teatrın 
timsalında ilk dəfə post-dramatik üslubda 
sənət ocağı yarandı. Bu ocağın odu bu 
gün də yanır. Bu təkcə Yuğ Teatrına yox, 
Azərbaycan teatrına məxsusdur. Həmin 
ocağın təməlində İslam mədəniyyəti, Türk 
mifologiyası dayanır. Bu teatr estetikası 
Azərbaycan türkünün beyninin məhsulu-
dur. Yəni, bu sərvət hökmən qorunmalıdır. 
Stanislavski, Qratovski teatr sistemləri 
haqqında kitablar yazıblar. Biz də istəyirik 
Vaqif İbrahimoğlunun teatr sistemi barədə 
bir kitab ərsəyə gətirək və onu dünyaya 
yayaq. mid edirəm ki, ustadın yubileyi 
ərəfəsində o kitab işıq üzü görəcək.  

 Bir il ə əl eatr rumunda al
dırılan pr blemlər z həllini tapırmı  

– Əsas odur ki, proses gedir, prob-
lemlərin həlli yolları axtarılır, teatrlar ara-
sında dialoq baş tutur. Bizim, həqiqətən 
də, dialoqa ehtiyacımız var. Əsas istədi-
yimiz bu idi. Nəticəni gözləyirik. Bu gediş-
lə tezliklə müsbət nəticələr də olar. 

 azırda hansı tama a zərində 
i ləyirsiniz  

– Yuğ Teatrında 2 tamaşanı mən ha-
zırlayıram, digər rejissorlarımız da yeni 
tamaşalar üzərində çalışırlar. Universi-
tetdə dərs deyirəm, tələbələrlə də tama-
şalar qoyuruq. Qazaxıstanın 2 şəhərində 
tamaşa hazırlayacağam. Qarşıda yaradı-
cı işlərimiz çoxdur. İnşallah, tamaşaçıları 
sevindirəcəyik.   

hbətlə di   
Ramilə RBA L  

Hidayət Heydərov 4-cü Avropa qızılını qazandı 
Onun növbəti hədəfi Olimpiya çempionluğudur

Paris Yay Olimpiya Oyunları ərəfəsində Azərbaycan cüdoçuları daha bir 
mühüm yarışda qüvvələrini sınayıblar. Qitənin ən güclülərinin mübarizə 
apardığı turnirdə istedadlı tatami ustası Hidayət Heydərov (73 kq) qızıl medal 
qazanmaqla, həm də tarixi nəticəyə imza atıb. Belə ki, o cüdo tarixinə dördqat 
Avropa çempionu olan yeganə idmançı kimi düşüb. 

Dünya çempionatının üçqat bürünc 
mükafatçısı ötən il Fransada təşkil edilən 
qitə yarışında 3-cü çempionluğunu bay-
ram etmişdi. Həmin il idmançımız Tokio-
da Dünya Turu seriyasının ən çətin yarışı 
sayılan “Böyük dəbilqə” turnirində qızıl 
medal qazanmaqla da tarixi nailiyyətə 
imza atmışdı. Belə ki, bu idman növünün 
vətəni Yaponiyada ilk dəfə Azərbaycan 
komandasının üzvü fərxi kürsünün ən 
yüksək mərtəbəsinə qalxmağı bacarmış-
dı. 2023-cü ildə tatami ustası Türkiyədə 
keçirilən “Böyük dəbilqə”də də rəqib ta-
nımayıb. Həmçinin, bu il Bakıda keçirilən 
“Böyük dəbilqə” turnirində Hidayət Hey-
dərovun qızıl medal qazanması uğurlu 
nəticələrinin davamlı olmasının göstəri-
cisidir. 

Hidayət Heydərov qazandığı qələbə 
ilə bağlı danışarkən bu tarixi nəticənin 
son olmadığını deyib. O, növbəti yarış-
larda – dünya çempionatı və Paris Yay 
Olimpiya Oyunlarında çempionluğu hə-
də ədiyini vurğulayıb. Avropa çempiona-
tında həlledici qarşılaşmasından danışan 
idmançı deyib:

–Finala fərqli hazırlaşmışdım. İlk gö-
rüşlərdə çox fənd işlətdiyimə görə, yo-
rulmuşdum. Buna baxmayaraq xarakter 
nümayiş etdirdim və qələbə qazandım. 
Düşünürəm ki, yarışda əsas qələbə ru-
hudur.

Qeyd edək ki, qitə yarışında Hidayət 
Heydərov ikinci mərhələdən mübarizəyə 
qoşulub. İlk görüşdə İndrit Kalhacı (Alba-
niya) məğlub edən cüdoçumuz növbəti 
mərhələdə – səkkizdəbir finalda portuqa-
liyalı Otari Kvantidzenin də öhdəsindən 
uğurla gəlib. çüncü qarşılaşmasında 
neytral idmançı statusunda çıxış edən 
Ruslan Qoluvaçov, yarımfinalda moldo-

valı Adil Osmanov üzərində qələbə qa-
zanıb. Dördüncü çempionluq uğrunda 
neytral statuslu atlet Danil avrentyevlə 
görüşdə qalib əlavə vaxtda müəyyənlə-
şib. D. avrentyevin 3-cü cərimə xalını 
alması Hidayətin çempionluğu ilə nəti-
cələnib. 

Azərbaycan Cüdo Federasiyasının 
baş katibi Rəşad Rəsullu qəzetimizə 
açıqlamasında H.Heydərovun dördqat 
Avropa çempionu titulunu qazanmasının 
cüdo tariximizdə bir ilk olduğu üçün xüsu-
si əhəmiyyət daşıdığını bildirdi: 

–Hidayət yarışdan sonra açıqlama-
sında da bildirdi ki, qazanacağı tarixi nəti-
cələr hələ qabaqdadır. Əminik ki, Avropa 
çempionluğu Hidayəti daha böyük hədəf-

lərə çatmağa həvəsləndirəcək. Hidayət 
topladığı xallara görə öz çəkisində dünya 
reytinqində birincidir. Bu, onun olduğu ha-
zırkı formasını, ustalığını göstərir. O güc-
lü potensiala malikdir. Mütəxəssislərin də 
qeyd etdiyi kimi, hazırda karyerasının pik 
formasına çatıb. İndi əsas məqsəd onun 
Olimpiya Oyunlarına ən yüksək idman 
formasında qatılmasıdır. 

Baş katib olimpiadaya hazırlıqla bağlı 
da fikirlərini bölüşüb:

– Avropa çempionatından sonra ma-
yın 19-24-də Abu-Dabidə dünya çempio-
natı olacaq. Bu nüfuzlu yarışa hazırlıqla 
bağlı Bakıda təlim-məşq toplanışı olacaq. 
Dünya çempionatından sonra komanda 
Qubada ümumi fiziki hazırlıqla bağlı tə-
lim-məşqə qatılacaq. Daha sonra Xorva-
tiya və İspaniyada beynəlxalq təlim-məşq 
toplanışı ilə Olimpiadaya hazırlığı davam 
etdirəcəyik. Bakıda sonuncu təlim-məşq 
toplanışından sonra Paris Olimpiadasına 
yola düşəcəyik. 

Qeyd edək ki, Avropa çempionatın-
da  Azərbaycan komandası uğurla çıxış 
edib. Belə ki, Hidayət Heydərovla yanaşı, 
Elcan Hacıyev (90 kq) də fəxri kürsünün 
ən yüksək pilləsində yer alıb. Yığmamı-
zın digər üzvü Balabəy Ağayev (60 kq) 
isə yalnız finalda uduzaraq gümüş me-
dala sahib çıxıb. Bununla da 2 qızıl, bir 
gümüş medalla Azərbaycan ümumi he-
sabda ikinci yeri tutub.

Leyla RBA OVA  

Muğamın Dədə Süleyman ifası 
“You Tube”dakı onun ecazkar səsini dinləyirəm. Xanəndə Süleyman 

Abdullayev öz gözəl və bənzərsiz səsi ilə Süleyman Rüstəmin məşhur “Mənə 
qalsa” qəzəlini “Şur” üstündə oxuyur:

“Heçdir deyərəm sevgisiz  
                                insan mənə qalsa,

Cansızlara da bəxş edərəm can,  
                                  mənə qalsa...”

Sözlər mənalı və ifaçının səsi mə-
lahətlidir. Həm səs, həm də sözlər baş-
dan-başa sehr və möcüzədir  

Xanəndə isə şirin zəngulələr edərək 
öz gözəl avazı ilə davam edir: 

Məclisdə qızıldan baha söz  
                                    söyləməsən sus, 

Boş sözlərə vermərəm imkan, 
                                   mənə qalsa!

Bu an Əhsən Dadaşovun tarının şa-
hanə səsi eşidilir. Tarın sədaları xanən-
dəni daha da cuşa gətirir: 

Ay, illərlə vuruşdum uğrunda vüsalın,
Heç qoymaram hicran çəkə  

                                 canan, mənə qalsa
Sonra isə, bəlkə də, yüz dəfə dinlə-

diyim qəzəlin şah beytinin növbəsi çatır: 
Sahil boyu bağ sallam  

                                əlimlə Arazım üçün
Ollam iki sahildə də 

                              bağban mənə qalsa
Həmin an gözlərim önündə doğma 

Araz çayı, onun gur suları üzərində XI-
XIII əsrlərdə inşa edilən tarixi Xudafərin 
körpüləri canlanır. İkiyə bölünən məm-
ləkətin həsrət ağrısı ürəyimi sızladır....  

Bu lentin bir müddət əvvəl Beynəlxalq 
Muğam Mərkəzində Əməkdar artist Sü-
leyman Abdullayevin anadan olmasının 
85 illk yubileyinə həsr olunan konsertdə 
də səsləndiriləcəyinə ümid edirdim. Bu 
gözəl məclisdə məhz bu lent səsləndi-
rilməsə də, bundan pəjmürdə olmadım. 

ünki Dədə Süleymanın ifasında digər bir 
neçə muğam və təsnifi bir dənə də olsun 
boş yer olmayan salonda hamı ilə bərabər  
dərin məmnunluq hissilə dinlədim.  

Sonra gənc və orta nəsil istedad-
lı muğam ifaçıları Səbuhi İbayev, Qoçu 
Əsgərov, Eldəniz Məmmədov, Ehtiram 
Hüseynov, Mirələm Mirələmov, Kamilə 
Nəbiyeva və başqaları Süleyman Abdul-
layevin repertuarından bir çox sevilən 
mahnı və təsni ərə yeni nəfəs qataraq 
ifa etdilər. ıxışların da hər biri layiqincə 
alqış qazandı. 

Tanınmış muğamşünas, professor 
Fərahim Sadıqov yubiley gecəsində 
çıxış edərək dedi ki, Azərbaycan xalqı 
Süleyman Abdullayev sənətinə sevgi və 
məhəbbətini heç vaxt əsirgəməyib. Pro-
fessor belə bir məqamı da vurğuladı ki, 
müğənni mahnı mətnlərini son dərəcə 
aydın tələ üz edirdi ki, dinləyicilər bun-
dan məmnun qalırdılar.      

Fasilədə yubilyara həsr olunan “Sə-
sin sorağında” kitabının müəllifi, publisist 
Vaqif Rüstəmov ilə görüşdüm. Yeri gəl-
mişkən, sonrakı günlərdə kitabı böyük 
maraqla oxuyub müəllifə təşəkkür etməyi 
özümə borc biləcəkdim.   

Fasilə zamanı müğənninin sevimli 
qızı Aygün xanımın bu sözləri hamını tə-
sirləndirdi: 

–Nə yaxşı ki, atam Qarabağ azad 
edilənədək yaşadı. Yoxsa dünyadan  Qa-
rabağ həsrəti ilə köçəcəkdi... 

Ətrafdakılardan kimsə dilləndi:
–Dədə Süleyman musiqi beşiyi Qa-

rabağın təkrarsız səs sahibi olan müğən-
nilərindən idi. Allah rəhmət eləsin  

. A A L   

ABŞ Rusiyanın heyfini 
Çindən almağa hazırdır

Dövlət katibi Antoni Blinken ABŞ-ın Rusiyaya ikili təyinatlı malların 
tədarükünü dayandırmayacağı təqdirdə Çinə qarşı məhdudlaşdırıcı tədbirlər 
görməyə hazır olduğunu açıqlayıb. O qeyd edib ki, bu mövzu Pekində Çin sədri 
Si Cinpin və xarici işlər naziri Van İ ilə danışıqlarda müzakirə olunub.

“Bugünkü müzakirələr zamanı mən 
XR-in Rusiyanın Ukraynaya qarşı tə-

cavüzünü gücləndirən komponentlərin 
tədarükü ilə bağlı ciddi narahatlığımızı 
təkrarladım. Əgər in tərəfdən heç bir 
tədbir görülməsə, biz hərəkətə keçməyə 
tam hazırıq”, - deyə cənab Blinken mət-
buat konfransında bildirib. O xatırladıb 
ki, ABŞ bundan əvvəl də in şirkətlərinə 
qarşı sanksiyalar tətbiq edib. Konfrans 
ABŞ Dövlət Departamentinin “YouTube” 
kanalında yayımlanıb.

ABŞ dövlət katibinin sözlərinə görə, 
in Rusiyanın müdafiə sənayesi komp-

leksinin yaradılması üçün istifadə etdiyi 
dəzgahlar və mikroelektronika, eləcə də 
digər ikili təyinatlı malların ən böyük tə-
darükçüsüdür. O hesab edir ki, in Ru-
siyaya yardımı davam etdirərkən Qərb 
ölkələri ilə yaxşı münasibətlərə can ata 
bilməz.

Antoni Blinkenin inə səfəri ərəfəsin-
də “The Wall Street ournal” məqalə dərc 
edib və burada xüsusilə qeyd olunub ki, 
Rusiya-Ukrayna hərbi münaqişəsinin 
başlanmasından sonra in Rusiya Fe-
derasiyasına elektron sxemlərin, təyyarə 
hissələrinin, maşın və maşın alətlərinin 
əsas təchizatçısına çevrilib. in bankları 
Rusiyaya kommersiya ixracatında əsas 
vasitəçilər kimi göstərilib. Nəşrin mən-
bələri ABŞ-ın onlara qarşı sanksiyalar 
tətbiq etməyə hazırlaşdığını iddia edib.

in Xarici İşlər Nazirliyi nəşri şərh 
edərkən bildirib ki, in digər ölkələrlə 
bərabərlik və qarşılıqlı fayda əsasında 
normal ticarət-iqtisadi fəaliyyət göstər-
mək hüququna malikdir. Cənab Blinkenlə 
görüşündə Van İ ABŞ-ı inin suverenliyi 
və təhlükəsizliyi ilə bağlı qırmızı xətləri 
keçməkdən çəkindirib.

.ELAY   

Azərbaycan kitabları  
Daşkənd sərgisində

Özbəkistanda hər il təşkil edilən ənənəvi “Kitab həftəsi” tədbirləri 
çərçivəsində Daşkənd şəhərindəki “Turan” kitabxanasında Heydər Əliyev adına 
Azərbaycan Mədəniyyət Mərkəzinin (AMM) təşkilatçılığı ilə Azərbaycan kitabları 
sərgisi keçirilib. 
Kitabxananın əməkdaşı Dilfuza Dur-

simatova Özbəkistanda keçirilən ənənəvi 
kitab həftəsi haqqında məlumat verərək bu 
münasibətlə “Turan” kitabxanasının silsilə 
tədbirlər təşkil etdiyini və bu tədbirlərin bir 
günü Azərbaycan kitablarına həsr olunduğu-
nu qeyd edib.

AMM direktorunun müavini Nadir Əli-
mirzəyev bu təşəbbüsün çox yaxşı ənənə ol-
duğunu vurğulayıb. İki qardaş ölkə arasında 
mövcud əlaqələrdən söz açan N. Əlimirzəyev 
indiyədək Mədəniyyət Mərkəzi tərəfindən 
100-dən çox kitabın çap edildiyini bildirərək 
bu nəşrlərin Özbəkistanın müxtəlif kitabxa-
nalarına hədiyyə edildiyini vurğulayıb.

Daha sonra çıxış edən Daşkənd şəhər 
Şayxantohur rayonu Mədəniyyət Mərkəzinin 
direktoru Abdulqayim Akbarov Özbəkistanla 
Azərbaycan xalqları arasında mövcud olan 
qədim və sıx ədəbi-mədəni əlaqələrdən söz 
açaraq günümüzdə bu əlaqələrin yüksələn 
xətt üzrə inkişaf etdiyini söyləyib.       

AMM-nin əməkdaşı, filologiya üzrə fəlsəfə 
doktoru Kərimulla Məmmədzadə kitabın 
bəşər tarixində mədəniyyətin ən vacib bir 
hissəsi olduğunu qeyd edib. Dahi Azərbay-
can şairi Məhəmməd Füzulinin 530 illiyinin 
qeyd edilməsi haqqında Azərbaycan Prezi-
denti İlham Əliyevin Sərəncam imzaladığını 
diqqətə çatdıran K.Məmmədzadə bu müna-
sibətlə şairin əsərlərindən ibarət ikicildliyin 
özbək dilində nəşrə hazırlandığını bildirib. 

Şairə-jurnalist Nazira Aripova Özbəkis-
tanda Azərbaycan ədəbiyyatının çox sevil-
diyini bildirib, sərgilənən kitablar arasında 
sevilən əsərlərin də yer aldığını vurğulayıb. 

Sonda tanınmış Azərbaycan şairi Xan 
qızı Xurşidbanu Natəvanın AMM tərəfindən 
özbək dilində çap olunan “Günəşə çatar ba-
şım” adlı kitabı haqqında da məlumat verilib.
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